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Utdragsbestyrkande 

 

§  11 KFKS 2022-01170 

Medborgarförslag om klimatprogram för Nackas 
kommunala förskolor och skolor 
Inkom den 1 december 2022 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott återremitterar medborgarförslaget till natur- och 
trafiknämnden och kommunstyrelsens miljöutskott för att utvecklas med vilka delar av 
förslagen som skulle kunna vara genomförbara.  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har tillsammans med en namninsamling med 37 underskrifter inkommit 
med ett förslag om att Nacka kommun ska anta ett klimatprogram för kommunens alla 
förskolor och skolor. Förslaget innehåller tre områden: trygga skolvägar, gröna och 
klimatanpassade skolgårdar samt införande av konkret klimatarbete i verksamhet och 
undervisning. 

Medborgarna får medhåll i att det är viktigt att alla kommunala verksamheter bidrar 
konkret till klimatomställningen och att förskolor och skolor är viktiga aktörer i 
sammanhanget.  

Nacka kommun styrs på ett sätt som innebär att varje skola och förskola har stor frihet att 
själv besluta hur verksamheten ska drivas. Det gäller även verksamheternas arbete för att nå 
klimatmålen. I praktiken betyder det att politiker inte fattar beslut om hur klimatarbetet ska 
bedrivas utan det får varje skola och förskola själva besluta.  

Det pågår dock redan mycket arbete i och för Välfärd skola som är i linje med 
medborgarförslagets tre punkter, till exempel åtgärder som underlättar det hållbara resandet 
till skolan, utveckling av gröna utemiljöer och kompetenshöjande aktiviteter för olika 
yrkeskategorier inom Nackas kommunala förskolor och skolor.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från välfärd skola daterad den 25 januari 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
 



 
12 (13) 

 14 februari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade att ärendet återremitteras till natur- och trafiknämnden och 
kommunstyrelsens miljöutskott för att utvecklas med vilka delar av förslagen som skulle 
kunna vara genomförbara. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från Johanna 
Kvist om att återremittera ärendet – och fann att kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
beslutade i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  

” Detta är ett gediget medborgarförslag med flera bra förslag för hur Nackas kommunala 
förskolor och skolor kan bidra i klimatomställningen. Vi socialdemokrater ser gärna att det 
remitteras till Natur- och trafiknämnden och Kommunstyrelsens miljöutskott för att dessa 
ska ges möjlighet att noggrant gå igenom och se vilka förslag, eller delar av förslag, som 
skulle kunna genomföras.”   
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